
 

Z á p i s 
zo zasadnutia finančnej komisie konaného dňa 21. apríla 2022 

 so začiatkom o 15.00 hod. 
 

 

 

Prítomní: Ing. Danka Kiráľová, Ing. Eva Balciarová, Ing. Juraj Remeň, Hilda Ginisová, 

Roman Moncoľ 

 

Ďalší prítomní: Ing. Katarína Trnavská, Ing. Marián Michalík, Pavel Polčáni 
 

Ospravedlnení: Mária Zdechovanová, Ing. Ján Antal, Mária Kradláková 

 

Predsedníčka finančnej komisie Ing. Danka Kiráľová  privítala prítomných a konštatovala, že 

na rokovaní sú prítomní 5 členovia komisie, čím je zasadnutie uznášaniaschopné.  

Oboznámila prítomných s navrhovaným programom:  

  

1. Vyhodnotenie zimnej údržby miestnych komunikácii, finančné zúčtovanie sezóny 

2021/2022 

2. Výsledky hospodárenia MsBP a MIS za r. 2021 

3. Výsledky inventarizácie majetku mesta a jeho organizácií za rok 2021 

4. Príprava dní mesta, návrhy a schválenie udelení cien mesta 

5. Rôzne 

 

Program rokovania bol jednohlasne schválený. 

 

K bodu 1 /  

Vyhodnotenie zimnej údržby miestnych komunikácii, finančné zúčtovanie sezóny 

2021/2022 

 

P. Polčáni informoval o výkonoch a nákladoch zimnej údržby miestnych komunikácií 

v sezóne 2021/2022. Zároveň porovnal spracované údaje s údajmi z predchádzajúcej sezóny, 

pričom celkové náklady boli o 1 138 € nižšie oproti predchádzajúcemu obdobiu. Upozornil na 

potrebu obstarania posýpacieho zariadenia na chodníky, nakoľko používaný traktor nie je 

určený na tento účel. Zároveň upozornil na skutočnosť, že celková udržiavaná plocha je oproti 

minulému obdobiu väčšia, nakoľko pribudli ďalšie parkoviská a chodníky. Zamestnanci 

zabezpečujúci zimnú údržbu dostávajú príplatky za pohotovosť vo výške 20 % mzdy, samotné 

výkony sú platené podľa Zákonníka práce. 

Ing. Kiráľová podporila myšlienku obstarania posýpacieho zariadenia, pritom požiadala 

p. Polčániho o súčinnosť s mestom pri preverení možnosti získania dotácie na tento účel. 

Zároveň upozornila, že celkové náklady na zimnú údržbu sú za posledné dve sezóny 

vykázané podstatne nižšie oproti predchádzajúcim obdobiam, avšak už nezahŕňajú režijné 

náklady, nie sú teda porovnateľné s predchádzajúcimi obdobiami. 

 

Finančná komisia berie na vedomie vyhodnotenie zimnej údržby miestnych komunikácii 

v sezóne 2021/2022. 
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K bodu 2 /  

Výsledky hospodárenia MsBP a MIS za r. 2021 

 

Ing. Kiráľová informovala o materiáloch predložených na rokovanie obchodnými 

spoločnosťami mesta. Hospodársky výsledok MsBP za r. 2021 je strata vo  výške 24 500 €, 

ktorá je však nižšia ako v predchádzajúcom roku, dokonca je nižšia ako zúčtované odpisy. 

Nesúhlasí však s plánovanou stratou na r. 2022, nakoľko obchodná spoločnosť je založená za 

účelom dosahovania zisku. Namieta aj plánovaný značný nárast mzdových nákladov 

v r. 2022. 

Ing. Michalík informoval o dosiahnutých zvýšených tržbách z výkonu správy, na druhej 

strane však aj vyšších výdavkoch na údržbu majetku. Upozornil na skutočnosť, že na 

nevyužívaný majetok, ktorý je vkladom mesta do spoločnosti, sú ročné náklady cca 4 000 € 

( daň z nehnuteľností, stočné, ...). Rast mzdových nákladov odôvodnil zvyšovaním platov 

v dôsledku rastu minimálnej mzdy. 

H. Ginisová informovala aj o predložených údajoch o voľných bytoch a ich stave, 

následne Ing. Michalík poskytol podrobnejšie informácie k bytom, ktoré nie sú spôsobilé na 

užívanie. 

R. Moncoľ tiež nesúhlasí s tým, aby obchodná spoločnosť plánovala stratu na r. 2022, 

najmä nie v takom veľkom rozsahu, zároveň by bolo vhodné plánovať hospodárenie 

minimálne na ďalšie dva roky tak, ako je to v meste. 

Ing. Kiráľová informovala o výsledkoch hospodárenia MIS za r. 2021, pričom 

upozornila na značný nárast nákladov na energie z dôvodu ich prefakturácie spoločnosťou 

SLZ Nova, ktorá nemá zazmluvnené ceny, čo spôsobilo výrazný nárast jednotkovej ceny. 

Preto sa uvažuje o iných variantoch dodávky elektrickej energie. Vykázaná strata je spôsobená 

aj nákladmi, ktoré súvisia s majetkom mesta, ale zatiaľ neboli prefakturované. V dôsledku 

vykázanej straty tiež kleslo vlastné imanie, na čo bola spoločnosť upozornená aj pri audite 

účtovnej závierky za r. 2021. 

 

Finančná komisia berie na vedomie výsledky hospodárenia MsBP a MIS za r. 2022 

s výhradou k plánu hospodárenia MsBP na r. 2022 a žiada riaditeľa MsBP o opravu 

plánu hospodárenia na r. 2022 bez vykázania plánovanej straty. 

 

 K bodu 3 /  

Výsledky inventarizácie majetku mesta a jeho organizácií za rok 2021 

 

Ing. Trnavská informovala o vykonanej inventarizácii majetku, záväzkov a rozdielu 

majetku a záväzkov k 31. 12. 2021. Inventarizácia bola vykonaná všetkými inventarizačnými 

komisiami, boli odovzdané inventarizačné zápisy a návrhy na vyradenie majetku. Ku škodám 

na majetku v r. 2021 nedošlo, vyraďovacia komisia odsúhlasila predložené návrhy na 

vyradenie majetku. Zároveň bola vykonaná aj dokladová inventarizácia všetkých zostatkov 

súvahových účtov. Inventarizačné rozdiely neboli zistené. Údaje o vykonanej inventarizácii sú 

zhrnuté v predložených výsledkoch inventarizácie, ktoré budú predmetom rokovania 

májového zasadnutia mestského zastupiteľstva.  

R. Moncoľ žiadal informáciu o stave pohľadávok mesta. Ing. Trnavská informovala o 

medziročnom náraste pohľadávok o viac ako 30 000 €, na čom sa opätovne najviac podieľali 

neuhradené poplatky za komunálny odpad, ale aj daň z nehnuteľností a nedoplatky na 

nájomnom. K pohľadávkam po splatnosti boli tvorené opravné položky v zmysle novej 

smernice o tvorbe opravných položiek. 

Ing. Kiráľová upozornila aj na vysoký stav pohľadávok na dani za psa, čo je spôsobené 

aj neplnením odhlasovacej povinnosti na tejto dani. 
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Finančná komisia berie na vedomie a navrhuje mestskému zastupiteľstvu schváliť 

výsledky inventarizácie majetku mesta a jeho organizácií za rok 2021. 

 

K bodu 4 /  

Príprava dní mesta, návrhy a schválenie udelení cien mesta 

 

Ing. Kiráľová navrhla udelenie ocenenia pri príležitosti Dní mesta 2022 pre p. Máriu 

Zdechovanovú za vynikajúce dlhoročné výsledky verejno-prospešnej práce so seniormi 

mesta. 

H. Ginisová predložila ten istý návrh na ocenenie a zároveň aj návrh udelenie ocenenia 

pre kolektív súboru ECHO, ktorý v minulom roku oslávil 35. výročie vzniku a to za tvorivé 

výkony, kultúrny rozvoj a reprezentáciu mesta doma aj v zahraničí. 

Ostatní členovia komisie súhlasili s takto predloženými návrhmi. 

 

Finančná komisia navrhuje mestskému zastupiteľstvu schváliť návrhy na ocenenie pri 

príležitosti Dní mesta 2022 pre p. Máriu Zdechovanovú a súbor ECHO. 

 

K bodu 5 /  

Rôzne  

 

Ing. Kiráľová informovala o predloženom komentári k hospodáreniu Technických 

služieb za r. 2021, ktorý však neobsahuje údaje, ktoré mali byť predmetom hodnotenia 

hospodárenia. Zároveň upozornila na skutočnosť, že čerpanie rozpočtu TSMH na r. 2022 je za 

1. štvrťrok 2022 na úrovni viac ako 31 % ( bez zohľadnenia účelového transferu na úhradu 

nedoplatkov voči Envirofondu), čo vyvoláva pochybnosti o dodržaní schváleného rozpočtu zo 

strany TSMH pre r. 2022. Preto je potrebné prehodnotiť vykázané náklady v nadväznosti na 

dosiahnuté výkony TSMH. 

Ing. Trnavská informovala o predkladaní úverových ponúk na financovanie 

investičných aktivít mesta na r. 2022. Ponuky zatiaľ predložili tri finančné inštitúcie zo 

štyroch oslovených. Po spracovaní a prekonzultovaní všetkých ponúk bude čerpanie úveru 

predložené na prehodnotenie finančnej komisii a na schválenie mestskému zastupiteľstvu.   

Ing. Remeň navrhol prehodnotiť možnosti presunu niektorých investičných aktivít mesta 

rozpočtovaných na tento rok z vlastných zdrojov na obdobie po refundácii prostriedkov na 

rekonštrukciu Petrivldského vily, aby sa znížila plánovaná úverová zaťaženosť mesta. 

 

Finančná komisia berie na vedomie predložené materiály TSMH k hospodáreniu za r. 2021 

a informáciu o stave spracovania úverových ponúk na financovanie investičných aktivít mesta 

na r. 2022. Zároveň žiada prehodnotiť časový posun investičných aktivít mesta z vlastných 

zdrojov na r. 2022 za účelom nižšieho úverového zaťaženia samosprávy. 

 

Ing. Kiráľová po prerokovaní uvedených bodov programu ukončila o 16:50 hod. rokovanie 

finančnej komisie.  

 

 

V Hnúšti dňa 22. 04. 2022 

Zapísala: Ing. Katarína Trnavská       

 

        Ing. Danka Kiráľová 

       predsedníčka finančnej komisie 
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U z n e s e n i e          č. 23/2022 

zo zasadnutia finančnej komisie konaného dňa 21. 4. 2022 

 

Finančná komisia 

a/ berie na vedomie  

- vyhodnotenie zimnej údržby miestnych komunikácii v sezóne 2021/2022 

- výsledky hospodárenia MsBP a MIS za r. 2022 s výhradou k plánu hospodárenia 

MsBP na r. 2022  

- výsledky inventarizácie majetku mesta a jeho organizácií za rok 2021 

- predložené materiály TSMH k hospodáreniu za r. 2021 a informáciu o stave spracova-

nia úverových ponúk na financovanie investičných aktivít mesta na r. 2022 

 

b/ schvaľuje 

- výsledky inventarizácie majetku mesta a jeho organizácií za rok 2021 

- návrhy na ocenenie pri príležitosti Dní mesta 2022 pre p. Máriu Zdechovanovú a súbor 

ECHO 

 

c/ žiada: 

- riaditeľa Mestského bytového podniku Hnúšťa, s.r.o.: 
- o opravu plánu hospodárenia na r. 2022 bez vykázania plánovanej straty 

 

- vedúceho odd. výstavby, ŽP a VO: 

- prehodnotiť časový posun investičných aktivít mesta z vlastných zdrojov na r. 2022 za 

účelom nižšieho úverového zaťaženia samosprávy 
 

 

 

V Hnúšti 22. 4. 2022  

 

 

 

        Ing. Danka Kiráľová 

          predsedníčka finančnej komisie 


